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Interjú Gémesi György
országgyûlési képviselõvel

„Támogatom és
segítem a csömöri
óvoda pályázatát”

400 millió forintos beruházással új
ó v o d a é p í t é s é t t e r v e z i a z
önkormányzat. Az összeg biztosí-
tására pályázatot nyújtott be az év
elején, amellyel kapcsolatban az elsõ
jó hír néhány napja érkezett. Kiderült,
hogy a szakmai zsûri - amely az elsõ
szûrõ - jónak találta a pályázatot és
tovább engedte a következõ rostára.
A mai rendszerben, amely a
kapcsolatokra épül, egy pályázat
sikeréhez feltétlenül szükséges a jó
lobbizás. Errõl és a tanintézmények
szükségességérõl, Dr. Gémesi
György a település országgyûlési
képviselõje, Gödöllõ polgármestere
beszélt:

- Az ország számos megyéjével
szemben az agglomerációba
kiköltözõk miatt az itt lévõ telepü-
léseknek elengedhetetlenül szüksé-
gük van új nevelési, oktatási intézmé-
nyek létrehozására.

Testületi, pihenõ elõtt!

Nyári szünet elõtti utolsó rendes
ülését tartotta Csömör képviselõ-
testülete. Szavaztak a Sport Kft.
további mûködésérõl, a Ker-Hu
területén keletkezett tûz következ-
ményeirõl, a település területén
elhelyezhetõ hirdetésekrõl. Majd
június végén, egy rendkívüli
ülésen döntöttek az óvoda és az
általános iskola további vezeté-
sérõl is.
Június 16-án ült össze a nyári szünet
elõtti utolsó rendes ülésére a
csömöri képviselõtestület. Bátovszki
György polgármester ismertette az
elõzõ ülés óta történt legfontosabb
eseményeket. Május 24-én Orbán
Viktor volt a csömöri Összefogás
Ipari Szövetkezet vendége. 30-án
aláírásra került Budapesten a
készülõ zajtérkép tervezete. Június
2-án forgalomlassító demonstráció
volt a HÉV keresztezõdésnél. 6-án
tárgyaltak a közép-magyarországi
régió 2007 és 2013 közötti költség-
vetési elképzeléseirõl. Elfogadták a
Hungaroring Fejlesztési Kht. 2004.
évi mérlegét.
Az összefoglaló után Deák Miklós a
Sport Kft. felügyelõ-bizottságának
(FEB) elnöke ismertette a kft.-vel
kapcsolatos vizsgálataik eredmé-
nyét. Agárdi Mihály képviselõ szerint
a FEB nem a legjobb munkát
végezte, mivel nem vette figyelembe,
hogy a kisebbségi tulajdonos az
általa felhalmozott adósságot a kft-re
igyekszik áthárítani. Marosi Éva
pénzügyi osztályvezetõ tájékoztatta
a jelenlévõket, hogy mivel a kft

törzstõkéje minuszba került, így a
FEB véleményével egyetértésben
szükségesnek látja, hogy a testület
megszavazza a törzstõke felemelé-
sét a hiány mértékéig. Az osztály-
vezetõ a kérdést úgy foglalta össze,
hogy amennyiben a testület úgy véli,
szükség van a kft-re, igennel szavaz,
viszont ha nem tart igényt a kft-re,
akkor nemmel szavaz a tõke-
emelésre.
A kérdés egy kicsit elgondolkodtatta
a képviselõket, majd név szerint
szavaztak a kft jövõjérõl. Mivel
Bagyánszki Zsolt képviselõ nem vett
részt az ülésen, így õ nem szavazott.
A kft további mûködésére, nyolcan
adták le igen voksukat. Nemmel
szavazott Fogd József, Ritter Judit,
Fogd Mihályné,Folytatás a 2. oldalon Folytatás a 3. oldalon
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A folyamatos kiköl-
tözések miatt rohamosan nõ a fõváros
környéki települések létszáma, ám a
helyi önkormányzatoknak nincs anyagi
lehetõségük egy-egy ilyen intézmény
felépítésére. Ilyenkor természetesen
pályáznak, hiszen ma ez az egyik
legelfogadottabb módja egy nagy
beruházás finanszírozásának.
Mivel a pályázatok kiíróinak legtöbb
esetben nem áll annyi pénz a
rendelkezésükre, mint amennyien
igényelnének forrást, szükségszerû
egyfajta szelekció. Ennek keretein belül
van nagy szükség a kapcsolatrendszerek,
az ismerettségi körök „felhasználására”.
Bátovszki György és Vella Nándor
hónapok óta ezen dolgozik, úgy tûnik
eredménnyel. Mivel nemcsak Csömör-
nek, hanem Gödöllõnek, és még több
településnek is szüksége van állami
támogatásra, ezért kezdeményezem a
másik két országgyûlési képviselõnél,
Mandur Lászlónál és Deákné Fogarasi
Valériánál, hogy közösen lépjünk fel a
beadott pályázatok érdekében.
- Beleszólhat-e a politika a végsõ
döntéshozatalba?
- Természetesen mindig komolyabb
erõvel nyomnak a latban azok a
jelentkezõk, amelyek az aktuális
kormányoldalt támogatják. Ám úgy

vélem, hogy az adott esetben túl tudunk
lépni a politikai különbözõségen. Mivel
másik két képviselõtársammal eddig is jó
volt a munkakapcsolat, így bízom benne,
hogy összefogásunkkal nemcsak Csö-
mörön, de a többi településen is
segíthetjük egy-egy óvoda vagy iskola
felépülését. Így tovább segítem és
támogatom a csömöri óvoda építésének
pályázatát.

Góz Tamás

A Magyar Demokrata Fórum a
harmadik helyen!

A Századvég Politikai Elemzések
Központja és a Tárki 2005. júniusi
adatfelvétele a köztársasági elnök-
választás idõszakában készült. Az adatok
azt mutatják, hogy a teljes sokaságon
belül 5, a pártválasztók körében 8, a
biztos szavazó pártot választók körében
pedig 3 százalékpont a Fidesz elõnye. Ez
az elõzõ hónaphoz képest az elsõ két
kategóriában a Fidesz elõnyének további
növekedését jelenti .

A 2002-es választások óta
eltelt három év alatt most volt az elsõ
alkalom, hogy az adatfelvétel az MDF
támogatottságát két kategóriában, a
pártot választók és a biztos szavazó pártot
választók körében is az 5 százalékos
szinten jelezte.
Kevésbé jól szerepelt júniusban az
SZDSZ, amely egyetlen támogatottsági
kategóriában sem érte el az 5 százalékos
küszöbszintet. A háttéradatok szerint a
legnagyobb támogatottság-csökkenést az
SZDSZ éppen a bázisának számító
Budapesten szenvedte el.

Századvég és TÁRKI
Választáskutatási

Program 2005. június

A 2002-es
parlamenti választás óta elõször érte el

a kisebbik ellenzéki párt, az MDF az 5
százalékos parlamenti bejutási
küszöböt.
Az adatfelvétel alapján a két nagy
párton kívül egyedül az MDF-nek
lenne reális esélye a parlamenti
bejutásra.

Folytatás a címoldalról
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Függönyvarrás
Csömörön!

cipzár csere, ruha alakítás,
nadrág, szoknya felhajtás
Tel.:70/601-7010, 28/445-882

Folytatás a címoldalról
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Tihanyi Ferenc és Kósa

István. Így a kft adósságai rendezõdtek,
és lehetõség nyílt a további mûködésre.
Marosi Éva szerint a tavalyi év folyamán
többször érkeztek különbözõ összegû és
címzetû támogatások, így a tavalyi évi
költségvetést utólag kell módosítani.
Miután a részleteket elmondta, a testület
elfogadta a módosításokat. Krizsán Pál
ismertette a pénzügyi bizottság azon
javaslatát, hogy ne határozzák meg egy
adott feladatra a közterület használati
díjat, mivel úgy azon már a késõbbiekben
nem tudnak változtatni. A képviselõk
egyetértettek a határozattal. Ezután
határoztak magán hirdetõtáblák kihelye-
zésének díjairól. Illetve az önkormányzat
részére beszerzendõ szünetmentes
áramforrás közbeszerzési pályázatáról.
A föld-falu bizottság tárgyalt a Ker-Hu
területén kialakult tûz következ-
ményeirõl. Maladoniczki Mihály jegyzõ
szerint a testületnek lehetõsége van az
esetleges károkért, illetve e felmerült
többletköltségekért kártalanítást kérni a
cégtõl. Elmondta, hogy a helyszíni
vizsgálatok során ellentétben azzal, amit
egy másik helyi lap írt, megállapítást
nyert , hogy a levegõbe kerülõ
szennyezõdések mennyisége meg sem
közelítette a megengedett határértéket.
Így veszélyben egyik csömöri lakó sem
volt. Amíg a környezetvédelmi hatóság
újra engedélyt nem ad a telephely
mûködtetésére, addig a település a
fõvárosi szemétégetõbe viszi a hetente
felgyülemlett szemetet. Javasolta a
felmerülõ többletköltségeken túl 20
millió forint nem vagyoni kár köve-
telését, amely összeget a testület tagjai 50
millióra emeltek.
A gödöllõi tûzoltóság beszámolójából
kiderül, hogy mi is okozta valójában a
tüzet: „a fellobbanást megelõzõ 10 napon
keresztül a kompaktor hibája miatt nem
történt meg a beszállított hulladék
tömörítése, valamint e miatt, az ezt
követõ földtakarás kialakítása, amelyet
az üzemeltetési utasítás is elõír. Így az
elõírtnál jóval magasabb éghetõ anyag
maradt szabadon. A tömörítetlen
hulladékréteg miatt a földtakarást végzõ
gépjármûvek mozgási lehetõsége is
korlátozottá vált, amely közrejátszott a
tûz tényleges eloltásának elhúzódásában.
További hiányosságként merült fel, hogy
az üzemanyagtöltõ konténerben a
kifolyt, felitatott gázolajjal szennyezett
felitató anyagot nem szállították a kijelölt
helyre. A csepegõ üzemanyagot felfogó
edény - kb. 15 liter gázolajjal - a
konténerben volt tárolva.”
A jegyzõ úr szerint a tûzoltóság
szabálysértési bírságot vetett ki a

telephely illetékesére. A környezet-
védelmi hatóság véleménye után pedig õ
is bírságot fog kiszabni a Ker-Hu-val
szemben. Vella Nándor alpolgármester
részletesen elemezte a tûz kialakulá-
sának és oltásának körülményeit.
Ezt követõen a testület szavazott a
Református Egyház kérésérõl. A
megszûnõ betonüzem helyének a
Kálvária felé esõ részén jelöltek ki egy
40*60 m-es területet a templom és a
hozzátartozó épületek részére.
Jelentkezett egy vállalkozás az önkor-
mányzatnál, amely mindenféle ellen-
szolgáltatás nélkül szeretne 3 hektár
erdõt telepíteni Csömörön. A testület
egybehangzó véleménye szerint az épülõ
M0-ás melletti terület lesz erre a
legalkalmasabb, hiszen ezáltal tovább
bõvülhet a zajvédõ terület nagysága.
Az ülés végén a képviselõk megszavaz-
ták, hogy a hivatal kezdeményezzen
szerzõdésmódosítást a betonüzem
jelenlegi tulajdonosaival, amelynek
keretében immár véglegesen rögzítik a
jelenlegi helyrõl történõ kivonulás
dátumát.

Elkészült Csömör, Kerepes, Kistarcsa
települések közös Hulladékgazdálkodási
terve, adta hírül az önkormányzat, amely
egyben közmeghallgatást is tartott július
elsõ hétfõjén. A csömöriekbõl megle-
põen lanyha érdeklõdést kiváltó téma sok
mindenben érinti, és érinteni fogja
mindennapjainkat. Az eseményen szóba
került a késõbbiekben kialakítandó
hulladékszigetek, a szelektív hulladék-
gyûjtés háznál történõ megszervezése, a
különbözõ veszélyes anyagok lerakásá-
nak kialakítása. A meghallgatáson
jelenlévõk szóba hozták a szeméttelepen
keletkezett tüzet is, amelynek kapcsán
Bátovszki György polgármester jelezte,
hogy a környezetvédelmi felügyelõség
96 millió forintra büntette a hibázott
vállalkozást. A hulladékgazdálkodási
tervre visszatérve Hartmann Mátyás
környezetvédelmi szakember elmondta,
hogy a felmérést készítõk lakossági
véleményekbõl, felmérésekbõl állították
össze elképzelésüket. Ebbõl többek
között kiderül, hogy Csömör legjelen-
tõsebb környezeti problémáját a lakosság
által illegálisan lerakott hulladék jelenti,
valamint a közlekedés okozta levegõ és
zajterhelés.Apapír hulladékot a lakosság
69%-a már most szelektíven gyûjti, a
fémdobozok a kukákban végzik, míg a
konyhai hulladék legnagyobb része az
állatok eleségeként „végzi”.
A közvélemény megkérdezésébõl kide-
rült, hogy a lakosok 26%-a bõvítené a
szelektív hulladékgyûjtést, 25%-a beve-
zetné az óvodában és az iskolában a
környezettudatos nevelést és oktatást,
valamint szigorítaná a jogszabályokat, és
magasabb büntetéseket szabna ki a
vétkezõknek. Viszont a megkérdezettek
közel 69%-a csak abban az esetben
gyûjtene többféle hulladékot külön, ha
több hulladéksziget lenne kialakítva,
ahová elvihetné a hulladékát.
A jelenlegi terv 2008-ig érvényes,
amelyet kétévente felül kell vizsgálni, és
az aktuális igényekhez, jogszabályokhoz
igazítani.

Júniusban még egy alkalommal ülésezett
a testület, ahol a fõbb napirendi pontok az
óvoda, illetve az általános iskola vezetõi
posztjaira kiírt pályázatok végleges
elbírálása, és a döntés volt.
Lukács Lászlóné további öt évre
bizalmat kapott az óvoda vezetõi
posztján, mivel minden képviselõ úgy
vélte, hogy jól végzi munkáját. Bátovszki
György polgármester ehhez még annyit
tett, hozzá, hogy az óvoda igazi fejlõdése
valójában csak a jelenlegi vezetõ
mûködésének kezdetén indult el, és bízik
benne, hogy ez a lendület a továbbiakban
is megmarad.
Az iskolaigazgató posztra jelentkezõket
ezután egyenként hallgatták meg a
képviselõk. Minden pályázónak
lehetõsége nyílt a leírtakon, és az elõzõ
két meghallgatáson kívül még minden
olyan információt a képviselõk elé tárni,
amelyekrõl úgy gondolja, hogy segítheti
a saját megítélését. Ezt a lehetõséget
mindenki ki is használta, így az utolsó
pályázó után nem maradt más csak a
döntés. Mivel személyi kérdésrõl volt
szó, így a testület zárt ülésen folytatta le a
vitát, és hozta meg döntését. A kiírt
pályázatot eredménytelennek nyilvání-
tották, és felkérték Mónus Lászlót, az
általános iskola pedagógusát, hogy egy
éven keresztül lássa el az igazgatói
feladatokat. Mónus tanár úr a felkérést
elfogadta.

Góz Tamás

Gé Tamás

Hulladékkezelési
közmeghallgatás
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CSÖMÖR,

SZABADSÁG ÚT 41.
(a Béke tértõl 250 m-re) Tel.: 447-855

- Színházi, táncmûvészeti, cirkuszi elõadásokra, rendezvényekre,
koncertekre belépõjegyek értékesítése, SZIGET FESZTIVÁLRA IS!

- Igényes, széles áruválasztékú plüss és indonéz ajándéktárgyak,
édességek, 1400 fajta apró háztartási cikk, kávéfõzõk és tartozékaik
igen kedvezõ áron, dilisarok, játékok, fonott kosarak, kaspók stb.
Zippo öngyújtók, tartozékok, alkatrészek!
Nyitva: Hétfõ-Péntek: 8-18 óráig, Szombat: 8-16 óráig, Vasárnap: ZÁRVA

- 60 m -en: kenyér-péksütemények, tej-tejtermékek,
felvágottak, zöldség-gyümölcs, konzervek, édessé-
gek, vegyiáruk, mobiltelefon-feltöltõkártyák, MATÁV
telefonkártya, újság, mirelitáruk stb.

Nyitva: az élelmiszerbolt nyitvatartási ideje alatt

Légkondicionált presszónkba és igényesen kialakított
kerthelyiségünkbe várjuk régi és új vendégeinket!
- Segafredo kávék, röviditalok, minõségi egri borok,
üdítõk, forró csokoládék, csapolt és üveges sörök.

2

Nyitva: Hétfõ-Péntek: 7-20 óráig
Szombat: 7-17 óráig, Vasárnap: 7-14 óráig

- Biliárd, darts, flipper, csocsó, zenegép-karaoke, nyerõautomaták
NYITVA: mindennap: 8-22 óráig

LOTTÓZÓ

100 Ft-OS ÁRUK BOLTJA

ÉLELMISZER VEGYESBOLT

GÁZCSERETELEP

JOKER PRESSZÓ

AJÁNDÉK,
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Vörös-
keresztes

hírek

Következõ véradás:

8–13-ig.
2005. augusztus 16.

Hol az igazság?

Pedagógusnap
és zene-évzáró

Csömörön négy ingyenes újság is eljut
otthonainkba, de bizony ember legyen a
talpán, aki kiigazodik rajtuk. Az
egyikben például azt olvashatjuk, hogy
az alpolgármester egész hétvégéjét az
égõ szemét mellett töltötte, míg a másik
szerint csak a késõ esti órákban
kukkantott oda. A közönséges halandó
pedig (aki maga sem volt ott a tûznél)
csak kapkodja a fejét: vajon kinek
higgyen?
Az újságokat tovább olvasva ismét
érdekes témára találunk: az óvoda
építésére. Mivel kétgyermekes anyaként
magam is érdekelt vagyok benne,
figyelmesen olvasom az errõl szóló
híreket. Természetesen itt is ellenkezõ
állásponton vannak az újságok. Az
óvodaépítéshez ugyanis kölcsönt vesz föl
az önkormányzat. Nem is akármilyent:
800 milliósat, állami támogatásút
alacsony kamattal, 20 év lejárattal. Sokan
vagyunk, akik eleve ódzkodunk
kölcsönök fölvételétõl, az áruházak
hitelajánlatait látva talán nem is minden
alap nélkül.
A hitelfelvételt ellenzõ képviselõk is az
eladósodástól óvják községünket.
Egyikük, aki maga is háromgyermekes
édesanya, tudomásom szerint közgazda-
sági végzettséggel, úgy fogalmazott,
hogy „nem az óvodaépítésre, hanem az
önkormányzat csõdjére szavazott
nemmel”.
Én ugyan csak egy matematikus vagyok,
de reményeim szerint a kamatszámítás
rejtelmeit még képes vagyok ésszel
fölérni. Nézzük tehát a tényeket:
Ahitel kamata 4,2 %.
Az infláció legalább 6%-os.
Azzal talán mindenki tisztában van, hogy
ha egy hitel kamata infláció alatti, akkor
annak a hitelnek a fölvételével jól járunk.
(Emlékezzünk csak a pár évvel ezelõtti
VIP-hitel-botrányra.) Ma fölveszünk 100
peták hitelt, ebbõl holnap megvásároljuk
az óvodát, amikor pedig egy év múlva
visszafizetünk 105 petákot, óvodánk már
106 petákot ér. Ha elõször pénzt
gyûjtöttünk volna, 106 petákot kellene
fizetnünk, s óvodánk is csak egy évvel
késõbb lenne!
A helyzet persze bonyolultabb, hiszen az
óvoda nem készül el varázsütésre, a pénzt
csak 20 év alatt kell visszafizetnünk, a

bank pedig kezelési költséget is
felszámol. Ezt azonban akkor is meg-
teszi, ha bankban gyûjtjük pénzünket.
Így a lényeg nem változik: amíg a
hitelkamat alacsonyabb, mint az inflációs
ráta, addig megéri a hitelt fölvenni.
Az ellenvetõktõl ezt olvassuk még: „az
önkormányzat 360 millió Ft kamatot fizet
ki közpénzbõl a futamidõ lejártáig.”
Tetszenek tudni, hogy a 800 millió Ft (évi
6%-os inflációval számolva) 20 év múlva
mennyit ér? 2,566 milliárdot! A különb-
ség 1766 millió Ft. Ehhez képest a
„közpénzbõl kifizetendõ” 360 millió Ft
igazán csekélység. Persze, ez az össze-
hasonlítás pont annyira helytálló, mint a
fentebb idézett adat…
Ha mindezekhez hozzávesszük, hogy az
óvodába a kb. 60 férõhelyre már évek óta
kb. 90-en jelentkeznek, s a felvételt nem
nyert gyermekeket szüleik kénytelenek
egy budapesti óvodába járatni, akkor
tudjuk: az óvodaépítést már rég be kellett
volna fejezni! Így nem várhatjuk meg,
amíg „a bevételekkel való más gazdál-
kodással”, „saját erõbõl kinyögjük” az
óvoda árát, mert akkor azt még unokáink
sem fogják látni. Egyébként az évi 58
milliós törlesztõrészlet az 1 milliárd Ft
körüli költségvetésû önkormányzatnak
annyi, mint egy 100 ezer Ft nettó
jövedelemmel rendelkezõ családnak havi
5800Ft.
Sajnos, a cikket nem tudtam végig-
olvasni, mert egy mondat közepén
hirtelen befejezõdött. Így szemem újra a
szemétégésrõl szóló cikkre vetült,
amelybõl megtudtam, hogy a hulladék-
lerakó „virágszõnyeg ünnepén”„tört ki”.
Hogy egy hulladéklerakó hogyan tud
kitörni, nem tudom, azonban az idõpont
kérdése sokkal inkább elszomorít.
Nemcsak azért, mert a szemét már
szombaton égett, hanem mert azt állítja a
katolikus egyházról, hogy a virág-
szõnyeget ünnepli. Nem kötelezõ tudni,
de legalább akkor illik utánanézni, ha
valaki egy újságba ír róla, hogy az ünnep
Úrnapja, amikor az Eucharisztiában
velünk maradt Krisztust ünnepeljük
(többek között) virágszõnyeggel.
Ennyi tévedést olvasván az ember
elgondolkodik, vajon ennek az újságnak
higgyen-e az alpolgármester hollétének
kérdésében.

Június elsõ péntekjén gyûltek össze a
település pedagógusai, hogy az évvégi
hajrában egy kicsit megpihenve, egymás
között értékeljék a 2004/2005-ös tanév
történéseit. Bátovszki György polgár-
mester köszönte meg a jelenlévõk
munkáját. Tudja, hogy nem könnyû
feladat a gyerekekkel való napi munka-

végzés, mondta rövid beszédében. Majd
átadta az év pedagógusa kitüntetést
Forgó Klárának a Mátyás király Álta-
lános Iskola pedagógusának.
A tanárnõ nagyon meglepõdött, amikor
meghallotta a nevét, és a kollégák finom
unszolására indult el a színpad felé.
Örömmel vette át polgármesterünktõl a
„kupát” jelképezõ virágcsokrot. Meg-
hatottan mondta, hogy rajta kívül még
sokan állhatnának a színpadon, hiszen
számos olyan elkötelezettje van a falu-
nak, akik legalább annyi ideje, mint õ
dolgoznak a helyi kicsinyek oktatásáért,
neveléséért. Rövid felszólalása végén
sok sikert és jó pihenést, és további jó
munkát kívánt minden egyes kollégá-
jának nemcsak az általános iskola, de a
többi tanintézmény munkatársainak is.
Forgó tanárnõ, nemsokkal a díj átvétele
után mesélt érzéseirõl:
- Ahogy a színpadon is mondtam, úgy
érzem, hogy sokan megérdemelték volna
ezt a kitüntetést. Nagyon meglepett,
amikor a nevemet meghallottam. 1978
óta dolgozom pedagógusként, és 1981
óta tanítok itt Csömörön. Mára a
tanítványaim mind felnõttek, és a
legnagyobb öröm számomra, hogy az õ
gyermekeik, unokáik is nálam kezdik az
élet megismerését. Mindig feldobódom,
amikor egy-egy ilyen szülõvel sikerül
találkoznom. Remélhetõleg a családom
és idõs szüleim is örülni fognak az engem
ért megtiszteltetésnek, és továbbra is
támogatnak majd pályámon. Most éppen
a nyári táborokra készülök. Lesz módom
egy kis pihenésre is, de lélekben már
igazából az foglalkoztat, hogy szeptem-
bertõl milyen újabb kihívások várnak
majd rám.

Nemsokkal késõbb lepihentek a csömöri
zeneszerszámok. Csend honolt a
zeneiskola falai között is. A tanulók és a
tanárok is pihenni mentek. Ám a nagy
nyaralás elõtt, még egy közös zenéléssel
egybekötött évzárón köszönték meg
egymásnak és maguknak, hogy egy újabb
sikeres évet tölthettek együtt. Az igaz-
gató asszony köszöntõjében kiemelte,
hogy a rengeteg zenei esemény mellett,
amelyeken szép sikereket értek el a
növendékek, különösen fontos, hogy
sok emberrel sikerült a zenét meg-
szerettetniük.
Ahogy William Shakespeare írta egykor:
”Az-az ember, akiben nincs zene,
s akire édes összhang sohase hat,
gyanús, hogy megcsal, kirabol, elárul:
lelke mozgása nehéz, mint az éj,
érzése sötét, mint Erebus:
Ilyennek ne higgy! Hallgasd a zenét!”
Mária néni, ahogy az iskolában hívják,
beszéde végén azt kérte nemcsak a
diákoktól, de minden jelenlévõtõl, hogy
tegyenek õk is így, és ha lehet lelkükben
hallgassák a zenét!

Szõke Magdolna

gété
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Álljunk meg 1 szóra!
Rendkívüli testületi ülést tartottunk június
utolsó napjaiban, hogy megválasszuk az
óvoda és az általános iskola új vezetõjét.Az
óvoda esetében nem volt különösebb gond,
mivel egy jelölt közül kellett választanunk,
aki ráadásul kiválóan is végezte eddig a
munkáját. Így a testület szinte egyöntetûen
megszavazta számára a folytatás lehetõ-
ségét. A gond a másik napirendi pontnál
kezdõdött.
Amióta kiderült, hogy a jelenlegi iskola-
vezetõ leköszön, elindultak a találgatások
az utódlásáról. Meghirdettük a megfelelõ
pályázatot, jelentkeztek rá heten. Az elsõ
meghallgatás után maradtak öten. Az
illetékes bizottság meghallgatta õket, majd
jött a rendkívüli testületi. Itt is meg-
hallgattuk õket, majd zárt ajtók mögött
elkezdtünk vitázni. A cél az volt, hogy öt
évre biztosítsuk az iskola irányítását.
Ám néhány képviselõ ezt másképp
gondolta. Különbözõ paragrafusokat,
hivatalos iratokat ráncigáltak elõ, és
igyekeztek a jog nyelvezetébe ágyazva
megzavarni a többi, kevésbé hozzáértõ
társuk gondolkodását. A próbálkozás fél
sikerrel járt. Többen valóban elbizony-
talanodtak, de sikerült szavaznunk.Amikor
nem a nekik megfelelõ jelölt került ki
gyõztesnek, újabb akcióba kezdtek. Jött a
második szavazási forduló, ahol ismét nem
sikerült gyõztest választani. A megoldást a
törvény által elõírt lehetõség nyújtotta. A
Képviselõ-testület egy évre Mónus Lászlót
bízta meg az intézmény vezetésével.
Szóval, most így állunk! Több hónapnyi
felkészülés, pályáztatás, munka után,
néhány „lelkes” képviselõ aknamun-
kájának köszönhetõen egy év múlva
mindent kezdhetünk elölrõl. Akkor már
választási év is lesz, így nagyon valószínû,
hogy az egyéni érdekek a mostaninál jóval
erõsebben fognak latba esni.

A délceg, ámbátor, kicsit köpcös, és
elhízott fõhõsünk, felpattant nem létezõ
lovára, és ismét fejjel nekirontott a falnak.
Persze ez nem egy igazi fal, hiszen
címszereplõnk annyira nem hülye, hogy
beverje a fejét, de újra próbálkozott! Célja a
helyi sport szétverése! Don Quijote-hoz
illõen újra- és újra elõveszi nem létezõ
fegyverét, és folyamatosan dolgozik a
Sport kft. felszámoltatásán. Pedig ez nem
fog neki sikerülni!
Több mint, ötvenévnyi kézilabdázást nem
fog senki egyik napról a másikra a sutba
dobni csak azért, hogy Pistánk újra a
csúcson érezze magát. Nem fognak az
élsportolóink elvándorolni a faluból, mivel
itt tudnak sportolni, edzeni, mérkõzéseken
résztvenni. Hála istennek, ma már a
különbözõ kultuszoknak végük van, így
várhatóan senki nem fogja õt pallosra

emelve körbehordozni a falun csak azért,
mert néhány éve sokat tett a helyi sportért.
Azóta viszont inkább az ártásban, mint a
segítésben vállal nagyobb szerepet. Az
egyik „virágos” lapban rendszeresen
megjelenõ gondolatcsokrai több érdek-
lõdött is visszatántorítottak a helyi
sportélettõl. Acsarkodó, bosszúvágyó
mondataiból sugárzik a vesztes keserûsége,
a kisemmizett sértõdése. Sajnos, amíg õ
nem fog hangnemet váltani, addig nem
sokan fognak vele egyetérteni. Szerencsére
Csömör, és a csömöriek nagy többsége
nem pártolja az ilyen, és ehhez hasonló
hõbörgõ, lázongó hangokat. Ráadásul a
sporton kívül számos más, komoly
tennivaló is vár még ránk. Tegyük közösen
rendbe a portáinkat, az azokat összekötõ
utakat. Építsünk együtt óvodát, lakóparko-
kat és más fontos közintézményeket.
Igyekezzünk a környezetünket minél
szebbé és jobbá tenni azért, hogy ne csak a
csömöriek, de a Csömörre látogatók is
minél nagyobb kedvvel és örömmel
jöjjenek el hozzánk.
Trnka „Don Quijote” Istvánt pedig közösen
kérjük meg arra, hogy értelmetlen
lázongás, és célnélküli sértegetés helyett,
inkább településünk fejlesztésére fordítsa
hatalmas munkabírását és akaraterejét!”
Kedves Pista! Mivel édesapám egyéb
elfoglaltság miatt nem tud Önnel levelezni,
így én írtam a fenti sorokat, és mivel Õ is
meg Én is létezõ személyek vagyunk, így
Én szívesen állok Önnel szóba, ha
valamilyen további kérdése lenne.
Telefonszámomat a Fórum szerkesztõ-
ségében meghagytam, így bízom benne,
hogy a további üzengetések helyett
személyesen is megbeszélhetjük a
felmerülõ nézetkülönbségeket.

Vella Nándor alpolgármester

Tisztelettel: Szabó Tamás

Lapunkhoz érkezett egy reagálás a helyi
szocialista párt lapjában megjelent egyik írásra:

A sportos Trnka Pista!

A „nem létezõ” Szabó György létezõ fia

A Csömöri
Kerekasztal „lovagjai”

A Csömöri Fórum elõzõ számában
felhívtam a figyelmet arra, hogy néhány
képviselõ és civil állampolgár megpróbálja
a jövõ évi választási kampányt már eben az
esztendõben elkezdeni, s ezáltal a tényleges
tennivalókról elvonni a figyelmet. Nem
sokkal lapunk megjelenése után látott
napvilágot a Csömöri Kerekasztal címû
kiadvány, amely Ritter Judit képviselõ
férjének Ritter Jánosnak a felelõs-
szerkesztésében készült. Ebben a lapban
számos tárgyi tévedéssel, rossz indulatú
hangulatkeltéssel, és számos valós tény
hamis színben történõ feltüntetésével
igyekeznek az olvasókat az önkormány-
zattól eltántorítani. A nemes versengés a
jelenlegi vezetésnek nincs ellenére, és a
segítõ szándékú kritikákat is szívesen
fogadjuk. Sajnos a fent említett lapban
egyiknek sincs helye, így kénytelen vagyok
a Fórum hasábjain keresztül tájékoztatni a

valós tények iránt érdeklõdõ olvasóinkat.
Lássuk sorban az írásokat:
1. „Bányatûz” Csömörön: „….Ritter
szerint, fizikailag képtelenségnek tûnik,
hogy hat nap alatt ennyi szemét gyûljön
össze. Hozzátette, hogy a Környezet-
védelmi Felügyelõség valóban felügyeleti
szerve a telepnek, de a telephelyengedélyt
kiadó, ill. a területileg illetékes - tehát a
Csömöri önkormányzat kötelessége az
ellenõrzés. Ezen kívül, nem a gödöllõi
hatóságot hatalmazta fel Csömör lakos-
sága, hogy érdekeit képviselje, hanem a
polgármestert.”
Lapunk mostani számában olvasható a
gödöllõi tûzoltóság állásfoglalása, amely
pontosan leírja, hogy mi volt a tûz
keletkezésének oka. Valószínûleg Ritter
János több mindenhez ért, de gyaníthatóan
szakjelentés hiányában õ sem tudja
megmondani, hogy mi lehet a tûz
kigyulladásának oka. Ráadásul tudnia
kellene, hogy azért, mert egy vállalkozás
egy közigazgatási területen mûködik, még
egyáltalán nem biztos, hogy az illetékes
önkormányzat komoly befolyást
gyakorolhat a mûködtetésre. Így van ez a
mi esetünkben is. Mivel a Ker-HU
telephelyének engedélyeztetésére a
gödöllõi építési hatóság volt kijelölve, így a
gödöllõi önkormányzat intézi az illetékes-
ségi feladatokat. Ez a tény természetesen
nem titkos, de sajnos sem Ritter János, sem
a képviselõ felesége nem vette a
fáradságot, hogy az általunk többször
elmondott tényeket lapukban is leírják.
2. Üvegzseb: „Acsömöri képviselõ-testület
az eltelt 14 év alatt, még nem szavazott
meg jutalmat a polgármesternek, ilyen
értékelést nem végzett….Nemrég derült ki
azonban, hogy a köztisztviselõkkel együtt
minden évben két-három alkalommal
Bátovszki György polgármester is felvett
jutalmat amit saját maga, és a jegyzõ
szignált.”
Ismét a hiányos tények ismeretével állunk
szemben.Atények a következõk.Az elmúlt
közel másfél évtizedben a testületek soha
nem szavaztak meg külön jutalmakat,
hanem az erre a célra fordítandó összegeket
az aktuális költségvetések készítésekor
határozták meg. Így a hivatal munkatársai
és a polgármester úr is ebbõl az összegbõl
kapott prémiumot. Viszont, mivel a
polgármester fizetése évekig nem
emelkedett, így az õ jutalma sem volt
sokkal több, mint a legtöbb hivatali
dolgozóé. Ezen felül még akkor kapott
jutalmat, amikor a törvény adta
lehetõségeken belül díjazták 35 évnyi
munkában eltöltött idejét.
3. Óvoda- és útépítés 800 milliós hitelbõl:
„Ritter Judit kijelentette, hogy nem az
óvodaépítésre, hanem Csömör csõdjére
szavazott nemmel. Ritter János szerint
felelõsséggel azok a képviselõk szavaztak,
akik nem szavazták meg Csömör
eladósodását. A 800 milliós hitel fele
indokolatlan, hosszabb távon veszélybe
sodorja az Önkormányzat mûködõképes-
ségét, célja nem más, mint választási
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Talajjavító

anyagok,

virág-

földek,

sziklák Állandó kertészeti tanácsadás

Dísznövények,
Cserjék, rózsák,
lombosfák. Sziklakerti
örökzöldek, évelõk,
vizinövények, sziklák

Kertépítõket is kiszolgálunk 10-20% közötti kedvezménnyel!

Széles növényválasztékkal, a környéken a legnagyobb területen, 8000 nm-en válogathat kedvére!

Termõföld szállításTelifa termékek

Térburkoló kövek és tipegõk

Gyümölcsoltvány, bogyósgyümölcsûek, szõlõoltványok kedvezõ áron

Vizinövények és tavihalak

Megrendelésre GYEPSZÕNYEG

Kültéri kaspók, mûkõ és cserép virágtartók, kerámiák

Tavirózsa

FENYÕ ÉS TUJA VÁSÁR!

Kert- sziklakert és kertitó építés.

AUTOMATA ÖNTÖZÕ RENDSZEREK TERVEZÉSE, TELEPÍTÉSE
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kampány indítása közpénzekbõl. Az elmúlt
15 év alatt Csömör nem igen pályázott
útépítésre, saját erõbõl és hitelekbõl nyögte
a fejlesztések döntõ részét. Hozzátette:
magas bevételei miatt nem számíthatott
volna olyan jelentõs támogatásra a
település, mint a hátrányosabb helyzetûek,
de évi 50-60 millióval „rövidebb” lenne
sáros utcáink hossza.”
A fenti idézettel több gond is akad. Ritter
Judit magát csömöri képviselõnek tartva
miért akarja a helyiekbe beletáplálni, hogy
az önkormányzat csõdbe megy a hitel
felvételével. Úgy vélem, e kijelentésével
saját ambícióit akarja egy újabb képviselõi
székkel, netalántán egy polgármesteri
szobával „jutalmazni”. Ám képviselõi
esküt nem azért tettünk, hogy a település
érdekeit háttérbe szorítva, saját boldo-
gulásunk útját egyengessük.
Ritter János Csömörön nem több mint, egy
civil állampolgár. Viszont fenti kijelentései-
vel azt a látszatot sugallja, hogy többet tud a
kelleténél. Ez vagy nem igaz, vagy
képviselõ párja tájékoztatja a történésekrõl.
Ez ellen persze semmi kifogásom, viszont
úgy gondolom, hogy bennfentes informá-
ciókkal visszaélni, és azokkal a köz-
véleményt befolyásolni több, mint etikátlan
cselekedet. Az önkormányzat számos
esetben nyújtott be pályázatot különbözõ
részterületekre, de sajnos nem mindig volt
sikeres a próbálkozás. Igaz, hogy nem
minden pályázat benyújtását jelentettük
meg a helyi kiadványokban, de ez nem azt
jelenti, hogy a hivatal nem is dolgozott.
Gondolom, Ritter Judit nem tájékozódott
kellõképpen a hivatalban folyó munkákról,
így férjével talán kampány céllal a
rendelkezésükre álló félinformációkból
igyekeznek messzemenõ következte-
téseket levonni. S, így máris „rémhírekkel”
fertõzik a közhangulatot.
4. Költségvetés Csömörön címû írást
Melichár Imre nevû igen lelkes lakos

jegyzi. Mivel írása hosszú és bonyolult, így
ezt az oldalt nem töltöm ki vele. Viszont azt
feltétlenül tisztázni kell, hogy a cikk írója
nem képviselõ, nem hivatali alkalmazott,
még csak nem is az önkormányzat
valamelyik partner cégének munkatársa.
Ennek ellenére õ is azon igyekszik, hogy
jól értesültnek tüntesse fel magát. Ennek
eredményeként nemcsak a legutóbbi
hitelfelvételt, de a hivatali dolgozók
ebédpénzét, a jutalmazásukat, a különbözõ
fontos beruházásokat is megkérdõjelezi.
Mivel Melichár úr úgy állította össze írását,
hogy még próbálkozást sem tett a tények
tisztázására, így Mladoniczki Mihály
jegyzõ úr fogja megtenni azokat a jogi
lépéseket, amelynek eredményeként a fenti
cikkben megtépázott hivatal jó hírneve újra
rendezõdni fog.
5. Ég a bánya címû írást Bolcsik György
nevû másik igen lelkes csömöri jegyzi. A
Ker-Hu területén kitört tûz oltási munká-
latait írja sajátos, egyéni szemszögbõl. „ A
veszély nagy volt, mert a Katasztrófa
Elhárítás speciális, egyedi mérõkocsiját
vezényelte ki. Simon Gergely a levegõ
munkacsoport mérnöke késõbb nyilvá-
nosan közölte, hogy nagy mennyiségû
mérgezõ gázok kerültek több napon át a
levegõbe, ami többek között daganatos
megbetegedéseket és magzati károsodást
okoz.”
A fenti kis gondolatsor tovább folytatódik,
amely ellen nincs kifogásom, mert az
természetes, hogy szerény eszközeikkel
igyekeznek minden fórumot kihasználni,
ahol saját maguk dicsfényét tovább
növelhetik.
Viszont az idézett részlet több ponton sem
állja meg a helyét. A mérõkocsit nem a
vészhelyzet miatt rendelték, hanem azért,
mert minden ilyen tûzesetnél szükséges a
levegõbe kerülõ károsanyagok mérése. Így
történt ez most is, szerencsésnek mond-
hatjuk magunkat, hogy a kellemetlen

szagon és látványon túl más károsodás nem
ért minket. A Levegõ Munkacsoport tagjai
több esetben is felelõsségteljesen nyilat-
koztak, akár országos környezetvédelmi
ügyekben. Éppen ezért lapunk is
megkereste a cikkben is említett Simon
Gergelyt, aki a következõket mondta. Õt
valóban felhívta valaki, aki általánosságban
megkérdezte, hogy egy szeméttûznél mi
történhet. Õ megint csak általánosságban
elmondta a lehetséges variációkat. A
csömöri tûzesetrõl nem esett szó a
beszélgetéskor. Ebbõl is egyértelmû, hogy
nem beszélt a csömöri tûzrõl, így nem
mondhatta el a fenti állítást sem. Viszont a
lapban leírva ez a lakosok közötti
rémhírterjesztésnek is beillik, amelyet az
önkormányzat vezetõsége nem fog
reagálás nélkül hagyni. A demokráciában
természetes, hogy mindenki azt ír, és azt
mond amit akar, de mindig akad egy határ,
amelyet, ha túllépnek a másik félnek nem
szabad visszajelzés nélkül hagyni. Az
önkormányzat vezetése úgy véli, hogy
ebben az írásban a fenti részlettel Bolcsik
túllépte azt a határt, így vele szemben is
kezdeményeznünk kell jogi lépéseket.

Összességében elmondható, hogy a fenti
írások több esetben sértik a csömöriek, az
önkormányzat és a képviselõtársak jogait,
érzéseit. Az önkormányzat vezetése úgy
gondolja, hogy ilyen, és ehhez hasonló
kiadványok a továbbiakban sem segítik
Csömör fejlõdését. Saját kampánycélok,
önös érdekek céljából senki nem léphet fel
a településen, mint valami jótevõ.
Kötelességünk úgy vezetni a falut, hogy az
ne okozzon károsodást sem a csömöri
vagyonban, sem a csömöri lelkekben. Ezért
a Csömöri Kerekasztal, és Ritter János
felelõs szerkesztõ ellen is kénytelenek
vagyunk jogi lépéseket tenni.
ACsömöri Önkormányzat nevében:

Vella Nándor alpolgármester
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Szabad tûzön: MITITE

Régi erdélyi recept, kerti sütögetésekre
ajánljuk!
Hozzávalók: 1kg marha v. birkahús, 30dkg
sertés hús, 1dkg õrölt bors, 3dkg õrölt
paprika, 3dkg fokhagyma (péppé zúzva),
3dkg só, 1 teáskanál szódabikarbóna, 3/4
liter szénsavas ásványvíz.
Elkészítése. A húsokat kétszer daráljuk le,
majd a többi hozzávalóval alaposan
összegyúrjuk. Lehet még hozzákeverni
ízlés szerint szárított borsikafüvet, igen jó
ízû lesz tõle. 24 órát pihentetjük, majd a
tenyerünket olajba mártogatva kis
kolbászokat formálunk (kb. 15 cm hosszú
és 3 cm átmérõjû) és rácsra téve faszén
parázson sütögetjük.
Hozzávaló mártás: 3nagy fej fokhagymát
péppé zúzva 1/2 dl olajon (olíva)
megfuttatunk, felengedjük 1dl vízzel,
összeforraljuk, majd annyi mustárt
keverünk hozzá, míg szószsûrûségû nem
lesz.

508 éve, 1497 július 8-án indult Vasco da
Gama, hogy keleti irányba haladva eljusson
a mesés Indiába. Amikor a törökök
elfoglalták Konstantinápolyt, elzárták a
keleti kereskedelem Velencén átvezetõ
útját. A gyors fejlõdésnek indult Portugália
és Spanyolország ezért egymással
versenyezve igyekeztek a kelet felé vezetõ
új tengeri utat felfedezni. A vezetést
Portugália vette át, amikor I. János fia,
Henrik herceg megtelepedett Sagres-ben és
valóságos kutatóbázist épített ott ki.
Csillagvizsgálót, földrajzi és hajózási
iskolát létesített, ahová Európából és az
iszlám világból asztronómusokat, navi-
gátorokat, földrajztudósokat és matema-
tikusokat hívott meg.Az anyagi eszközöket
a rendkívül gazdag és hatalmas Krisztus-
rend a feloszlatott Templomos lovagrend
portugáliai utódja, amelynek Henrik
nagymestere lett, biztosította. (A vállalkozó
szellemû herceget a történelem Tengerész
Henrik névvel tüntette ki.) Henrik
kapitányai végigkutatták Afrika nyugati
partjait, ahonnan rabszolgákkal és arannyal
tértek vissza, de a „mesés keresztény
birodalmat, János pápa országát” nem
találták. Eljutottak viszont Madeirára, az
Azori szigetekre, felkutatták az Arguim-
öblöt és felfedezték a Zöld-foki szigeteket.
Henrik halála után II. János király indította
útnak a kutatóhajókat. Diego Cao 1482-ben
rátalált a Kongo torkolatára, majd eljutott a
Cross fokig. A kelet felé nyíló új kaput
Bartholomeu Dias 1486-87-ben tárta fel,
amikor körülhajózta a Jóreménység fokát.
A következõ nagyobb utat már Vasco da
Gama vezette Indiába. Vasco da Gama a
dél-portugáliai Sinesben született 1460-
ban, a város polgármesterének harmadik
fiaként. Evorában nõtt fel, valószínûleg ott

szerezte meg a navigátori jártasságot is.
1492-ben II. János azzal bízta meg, hogy a
franciák kalózkodásának a megtorlására
foglalja el a portugál kikötõkben horgonyzó
francia hajókat. A sikeres végrehajtás után
kapta meg a megbízatást a keleti út
feltárásához. 1497 július 8-án a vigília
befejezése után Vasco da Gama és
kapitányai misét hallgattak a Tejó folyó
melletti kápolnában, mindenki, aki az
utazás alatt meghalna, eleve teljes búcsút
nyert. Ezután éljenzõ tömeggel körülvéve
indultak a hajóikhoz, amelyeken a
Krisztus-rend fehér lobogója lengett. A
flotta négy hajóból állt, az egyik közülük a
készleteket szállította (élelem, fegyver). A
„Sao Gabriel” parancsnoka da Gama, a
„Sao Raphael” nevûé a fivére, Pabló volt.
Mindkét hajó kétszáz tonnás volt. A
negyedik 50 tonnás hajón a „Berrio”-n
Nicolau Coelho volt a vezetõ. A legénység
170 emberbõl állt, ezek között volt két
tolmács és egy olyan ember is, aki a bantu
nyelvet értette. Dias elkísérte õket a Zöld-
foki szigetekig. Ide július 26-án érkeztek.
Dias tanácsára da Gama innen délnyugatra
hajózott tovább (Brazília északkeleti
csücske felé), majd visszakanyarodott
délkeletre. Ezt az utat a legmerészebb
fettnek nevezték, mégis évszázadokon át ez
maradt a vitorlás hajók leginkább használt
útvonala. A hajósok három hónapig nem
láttak földet. November 4-én érték el a
Szent Helena öblöt. A Jóreménység fokát
november 18-án pillantották meg, de a
heves szélviharok miatt csak négy nappal
késõbb tudták azt megkerülni. Három
nappal késõbb horgonyt vetettek a Mossel
öbölben, ahol a tartalékokat szállító hajót
kiürítették és megsemmisítették. Tovább
hajózva, december közepén értek el a Nagy
Hal folyó torkolatához. Eddig jutott Dias is
a legtávolabbi útja során. Da Gama
azonban nem fordult vissza, hanem tovább
indult Afrika délkeleti partja mentén. A
bennszülöttek vegyes érzelmekkel
fogadták a portugálokat. Kilimanéban
például, ahová 1498. január 25-én értek,
olyan barátságosak voltak hozzájuk, hogy
32 napig ott is maradtak, ami lehetõvé tette,
hogy kipihenjék magukat és kigyógyul-
janak a skorbutból is. Mombaszában
ellenségükké tették a szultánt, mert
megkorbácsoltak egy muzulmán kormá-
nyost, aki meg akart szökni tõlük, amikor
megtudta, hogy keresztény szolgálatba
került. Egy héttel késõbb Malindi szultánja
nagy ünnepléssel, hadijátékokkal és
zenével fogadta Vasco da Gama-t, de a
további utazáshoz csak erõszakkal tudtak
kormányost szerezni. (Túszul ejtették a
szultán egyik bizalmas emberét, és csak
egy kormányosért engedték szabadon) A
további utat az Indiai Óceánon át már Ibn
Mazsid arab kormányos irányításával tették
meg. 28 nap elteltével 1498. május 18-án
megérkeztek Calicutba, Dél-India egyik
fontos kereskedelmi központjába. A
portugálok diadalmenetben vonultak át a
városon, ám silány ajándékaikkal nem
tudták megnyerni az ottaniakat. A
muzulmán kereskedõk ellenségeskedései

arra kényszeríttették Vasco da Gama-t,
hogy augusztus végén visszainduljon. Az
ellenszelek miatt három hónapra volt
szüksége az Arab tenger átszeléséhez.
Január 8-án ért vissza Malindiba, s ekkorra
egy-egy hajóján mindössze hét-nyolc
munkaképes ember maradt csak. A
legénységet elosztotta a Berrio és a Sao
Gabriel között, míg a Sao Raphaelt
felgyújtotta. Innen két hajóval indultak
vissza. A Jóreménység fokát még együtt
kerülték meg, de ezután egy nagy vihar
miatt elszakadtak egymástól. Elsõnek a
Berrio futott be a Tejo torkolatába Coelho
parancsnoksága alatt két évvel és két
nappal az elindulás után 1499. július 10-én
Vasco da Gama a Zöldfoki szigetekig
vezette a Sao Gabrielt, innen hazaküldte, õ
maga pedig bérelt hajón próbálta halálosan
beteg öccsét hazavinni. Pablo azonban
útközben meghalt, da Gama pedig
szeptember 9-én érkezett meg Liszabonba.
A portugál uralkodó már a megérkezése
elõtt nyilvánosságra hozta a sikeres
expedícióról szóló „rendkívül fontos hírt”
és elrendelte, hogy az egész országban
körmeneteket tartsanak ennek örömére. A
király és a királynõ kitüntetõ fogadtatásban
részesítette da Gama-t, érdemrendeket és
elõjogokat kapott, kitüntetésekkel hal-
mozták el, õ lett India alkirálya, az Indiai
Óceán admirálisa és Portugália egyik
leggazdagabb embere. Ez a merész,
kalandra, vagyonra és dicsõségre vágyó
mélységesen vallásos ember megnyitotta
az utat India kirablásához.Amásodik indiai
útját, melynél a flotta 10 nagy hajóból és
50 kis hajóból állt, a vagyongyûjtésen kívül
a bosszúállás jellemezte. Calicutban
kereskedelmi állomást és missziót létesített,
ez utóbbit azzal a céllal, hogy keresztény
hitre térítse a mohamedánokat. Ahol nem
akartak keresztények lenni ágyútûz alá
vette a várost. Elfogott egy zarándokútról
hazatérõ arab hajót 380 utassal, s ezekbõl
360-at megégettetett, mivel nem voltak
hajlandók a keresztény-ség felvételére.
Fenyegetések és erõsza-koskodások árán
kötötte meg a szerzõ-déseit a helyi
uralkodókkal, és kierõ-szakolta a
kereskedelmi állomások létesítését. Hajóit
arannyal, ékszerrel, selymekkel és
fûszerekkel rakta meg, majd hazafelé indult
vérözönt és gyûlöletet hagyva maga után,
mely hosszú idõre meghatározta e népnek
Portugáliához való viszonyát.

Vöõ Ferenc

Növényi eredetû anyagok
átvétele, hétköznap

8-17-ig, 10-15-ig

ág, gally 1.500Ft/m ,
fû, nyesedék 1.000Ft/m ,

vagy 100 Ft/zsák.

szombaton

Lerakó díj:

Szállítást vállalok!

3

3

Telefon 06/28 446-636, vagy
06/20 965-81-69.
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Saunier DuvalMárkakereskedés
Renova F24E turbó kombi bruttó Renova C24E kombi bruttó139810Ft 113659Ft

20000Ft feletti
vásárlás esetén

Csömörön
ingyenes kiszállítás

acéllemez lapradiátor
15% engedménnyel

Víz- gáz- fûtésszerelvények
Vasáruk, villany-

szerelési anyagok, Festékek
Dunaferr LUX-uni radiátorok,

Star acéllemez lapradiátor
Renovatherm

Fityus és Társa KFT
VAS MÛSZAKI ÜZLET

Csömör HÉV végállomás

Fityus és Társa KFT
VAS MÛSZAKI ÜZLET

Csömör HÉV végállomás

GIPSZKARTON RENDSZEREK
ÉS CSEMPERAGASZTÓK

KEDVEZÕ ÁRON!
Szileton CM9 beltéri ragasztó 25 kg 951,- Ft
Szileton CM11 fagyálló ragasztó 25 kg 1311,- Ft
Szileton CM16 flexibilis ragasztó 25 kg 2715,- Ft
LB KNAUF bázis ragasztó 25 kg 916,- Ft
MUREXIN alap csempe ragasztó 25 kg 940,- Ft
MUREXIN flexibilis csempe rag. 25 kg 3585,- Ft
RIGIPS rimano 0-3mm 25 kg 2459,- Ft
RIGIPS vékonyvak. 3-6mm 25 kg 2076,- Ft
RIGIPS vastagvak. 6-30mm 25 kg 2228,- Ft
RIGIPS super 25 kg 3230,- Ft
RIGIPS super 5 kg 760,- Ft
RIGIPS üvegszövet 25m 154,- Ft
RIGIPS élvédõ 2m 125,- Ft
RIGIPS élvédõ 2,5m 156,- Ft

GIPSZKARTON 12,5mm.Gk.RB 396,- Ft/m

GIPSZKARTON PROFILOK:
50 400 900,- Ft/szál
75 400 1118,- Ft/szál
50/300 833,- Ft/szál
75 275 905,- Ft/szál
27×60 400 930,- Ft/szál

×
×

×
×

2

Az árak az ÁFÁ-t tartalmazzák

Nyitva tartás:
hétfõ-péntek: 07.30-16.30,

szombat: 07.30-12.00
Telefon: 28-543-980, Fax: 28-543-981
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Fiatalok Hete

Egy kezdõ csömöri naplója 5.

Egy hét buli, vidámság, jókedv rögtön a nyári szünet elején. Ezt
ígérte az idei Fiatalok Hete programsorozat. Volt buli, vidámság
és jókedv is bár nem az egész héten. A mûvelõdési ház dolgozói
igyekeztek mindent megtenni a sikerért, de valamiért mégsem
volt nagy tolongás. Igaz a záróeste jól sikerült, mind a nézõk,
mind a fellépõk igen jól érezték magukat, de hétköznap azért volt
egy kis bizonytalanság. Vajon a gyerekeket nem engedik el?
Vagy minden csömöri fiatal elutazott nyaralni? Esetleg nem a
legjobb programokkal álltak elõ, ezért a csekélyke érdeklõdés?
Ez utóbbi kérdés aztán elvesztette jelentõségét, hiszen aki volt az
óriásbáb készítésen, vagy a számítógépes játékversenyen, esetleg
a biciklis ügyességi megmérettetésen, az biztosan mondhatja,
hogy a hangulat jó volt, a programok ügyesen voltak
megszervezve. Persze a hét leghangulatosabb pontja nem is
lehetett más, mint a záróeste, amikor a csömöri fiatalokból álló
No Smoking alternatív, punkzenekar adta élete elsõ fellépését.
Néhány különös témájú nóta mellett - mint Szög Szabolcs
története - sikeresen adták vissza az amerikai House of the rising
sun címû dal hangulatát.
Utánuk a Bluesbolhák pattantak színpadra, mûsorukba beleadva
apait-anyait. Igazi rockerként elõször néhány pohár sörrel
behangolták hangszálaikat, majd közel egy órán keresztül
fergeteges hangulatban szórakoztatták a mûvház udvarán
összegyûlteket. Volt itt bluesdoktortól kezdve mindenféle
zeneszám, amely valamilyen formában kötõdik a motorokhoz, a
sebességhez, a szabadsághoz, a tetkókhoz, és persze az
alkoholhoz.
Talán csak az hiányzott a koncerthez, hogy az udvar nem volt
teljesen tele, pedig hely és lehetõség volt a belépéshez. Csak élni
kellett volna vele….

le vagyok füvesekkel. Füvezik a kutyám, a szomszéd kutyája,
meg az összes macska is. Sõt legutóbb egy rigót kaptam rajta,
hogy keményen füvezik a kert egyik sarkában. A kis madárnak
keresztbe állt egy fûszál a csõrében, és kemény küzdelembe
került, mire sikerült megszabadulnia a terhétõl. A négylábúaknál
viszont semmi gond. Õk úgy nyelik a zöld szálakat, mint mi a
spagetti csíkokat. Kiskutyám minden reggel úgy indítja a napot,
hogy miután a legsürgõsebb feladatokat elvégezte, körbeszimatol
a kertben, hogy merre talál egy kellemes gyomorkeserût, vagy
nyugtatót. Aztán, hosszú egyenes spániel orrával kiszagolja a
megfelelõ összeállítást, és szép komótosan elkezd falatozni. Buli
utáni reggel - amikor elõzõ este sok csont vagy valami ínyencség
volt terítéken - képes egy fél órát is legelve tölteni. Aztán
feltápászkodik, egy rövid böffentéssel a helyére teszi az elkószált
fûszálakat, majd teljes békességben elmegy szunyókálni.
Részérõl ezzel véget is ért a körzeti orvosi rendelés, a patika-
látogatás, és a több napos kúra minden kínja. Irigylem is ezért!
Néha nálam is elõfordul, hogy nem sikerül eltalálnom a kellõ
mértéket, és ilyenkor egy álmatlan éjszaka, sok óra kínlódás, és
mindenféle bogyók szedése következik. Amikor túl vagyok a
gyötrelmes estén, következik a koplaló nap, hogy utána legyen
lehetõség megint össze-vissza enni. Ám mennyivel egyszerûbb
lenne, ha röpke félórányi legeléssel az egész kínszenvedést
letudhatnám. Próbáltam rájönni a titokra, de kiskutyám nem
segített. Szagolgattam, kóstolgattam, de nekem mindegyik fûszál
tök ugyanolyan.Annyit megtudtam, hogy a fûszálban nem kívül,
hanem belül van a helyes megfejtés. De ezt persze mi emberek
nem érezzük, nekünk ehhez laboratóriumokra és gyógyszerek
millióira van szükségünk.
Szóval, mi vagyunk ugye a legfejlettebb élõlények, de a
legalapvetõbb dolgokban, mint egy kis gyomorbaj kezelése, még
jócskán le vagyunk maradva! Vagy nemcsak abban….

gété

gété

Te
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Alapító szerkesztõ:
Lektorálta:

web: , E-mail:

Harmath Józsefné
Dr. Rédei István

http://ujsagok.vella.hu forum@vella.hu

Kiadó és Fõszerkesztõ: , Fotó: ,
Levelezési cím:

Nytsz: , Megjelenik példányban

Vella Ádám Saxa Annamária
2141 Csömör, Nagy Sándor u. 37.

B/PHF/784/p/91 2500,

Terített asztalTerített asztal

Legjobb
Legszebb

Legolcsóbb

FO TO : SAXA
a kistarcsai OTP-vel szemben

Rövid határidõ
Korszerû technika

minõségKODAK

igazolványkép azonnal!

� 470-309, 445-309
(06 20) 43 10 126

Apróhirdetések

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

�

SZIGETELÕANYAGOK, DRYVIT
rendszer, GIPSZKARTON. 20-30%
kedvezmény. NAP 19 Kft. Kerepes, Szabadság
u. 117. Tel.: (28) 491-405, (30) 991-3027.

Autómata mosógép, bojlerszerviz. Tel.:
30/214-6366.

Eladó Keeway Hurrican, 2003-as, 50 ccm-es,
önindítós robogó, 2db komplett e-h. kerék
Pannoniához, Babettához tank, védõburkolat,
teleszkóp. Tel.: 446-147, 70/549-62-68.

Eladó Csömörön 3 szobás összkomfortos 100
nm-es családi ház, összközmûvesen, tehermen-
tesen, 215 nöles telekkel. Tel.: 446-147, 70/549-
62-68.

Gyüjtõ vásárolna régi játékokat,fém illetve
mûanyag autókat.Esetleg csere is érdekel.Ugyanitt
eladó 1:43 orosz személy ill.teherautó modellek.
Katalógus rendelhetõ.Tel:06703843719 vagy e-
mail:dorkavirag@invitel.hu

Parkettás! Mindennemû parkettásmunkák.
Kitûnõ anyagok. Szép munka. Tel.: 70/505-1177.

300kg-os famázsa, 20kg-os Belkermérleg +
súly, 2db 25 l-es alu tejeskanna, 1db 50 l-es
üvegballon, 6db 6 fm-es 100-as PVC csõ, 25 db
réztöltényhüvely, különbözõ agancsok. eladó. Tel.:
446-147, 70/549-6268.

Autóba CD-s rádiósmagnó 4x 25W-os +4db új
hangszóró, Philips rc-625 tip., 37db új cd-lemez
gyûjtemény örökös klasszikus zene, Himage
DVD lejátszó, telefonról mûködõ internet
készülék eladó. Tel.: 446-147, 70/549-6268.

Kerepes, Galamb utcában 897 nm telek,
faházzal, pincével 4,5 MFt-ért eladó. Tel.: 20/366-
5213.

Takarítást vállalok, ajánlatokat a 30/594-8112-
es telefonon várok!

Kerepes-Kistarcsa határában még külterületi
3000 nm-es fenyõerdõ mellett örökpanorámás,
késõbb ketté is osztható (kb. 55x55 m) ingatlan
eladó. Tel.: 30/451-9631.

ÚJ popkorn kukorica pattogatógép és 40x40
használt szürke pala eladó. Tel: 20/576-2754.

Használt ágynemûtartós gyerekágy
(Hófehérke mintás) eladó 4eFt-ért (a huzat
támlánál sérült) Tel.: 470-104.

Összecsukható masszírozó ágy (Bucsányi
Bútor féle) alig használt, kifogástalan állapotban
eladó 35eFt-ért Tel.:70/289-1581.

Szobakerékpár Remund TS-3001 5 funkciós
digitális kijelzõvel, kifogástalan gyári állapotban
eladó 15eFt-ért. Tel.: 70/610-2096.

MS8-P Elkon Cosmetic interferenciás
izomstimulátor (fogyasztásra is alkalmas) eladó
65eFt-ért. Kifogástalan állapotban, kb. 10
alkalommal volt használva! Tel.: 70/251-7474.

Gyûjtõ vásárolna régi pedálos autót! Tel.:
70/3843-719.

Eladó Vaillant Mag 350 Tip. alig használt
kéményes gázüzemû vízmelegítõ. Ára: 20eFt
Tel.:1/403-3711.

Sürgõsen eladó a Sugár mellett, 2,5 szobás
felújított, erkélyes V. emeleti panel lakás.Azonnali
beköltözés. Jó közlekedés. Ár: 13 MFt. Tel.:
20/334-6798.

Matematika oktatás, pótvizsgára felkészítés
kiszálással, középiskolásoknak 60 perc/1500 Ft.
Tel.: 70/381-4753.

Máltai selyem kiskutyák, törzskönyvezetten
eladók: 55eFt. Tel.: 30/550-9688.

KEREPESEN 72nm ház 130 nöl
PARKOSÍTOTT KERTTEL ELADÓ! Iár:
16,5MFt. Tel.: 20/559-75-96, 20/371-5826.

Gödöllõn, az Erzsébet királyné körúton 2

szobás felújított lakás eladó. I.ár: 12,9 mFt, Tel.:
20/3468-050

- BÕRDÍSZMÛ -
- PAPÍR, ÍRÓSZER -

- AJÁNDÉK -
Csömör, Vágóhíd u. 1.

Nyitva tartás: H-P: 10-18, Szo: 9-13

Miért venne kutyát, ha örökbe is
fogadhat?

"Vigyél haza!"
Ingyen örökbe fogadható kutyák
ügyében keresse a Herman Ottó Magyar
Országos Állat- és Természetvédõ
Egyesület gödöllõi tagszervezetét! Tel.:
(20) 350-8592 /Pintér Zoltán/
Terveink között szerepel Gödöllõn
felépíteni egy minden igényt kielégítõ
állatotthont. Céljaink eléréséhez kérjük
az Ön és állatszeretõ barátai erkölcsi és
akár legcsekélyebb anyagi támogatását!
B a n k s z á m l a s z á m : 11 6 0 0 0 0 6 -
00000000-10550764. Emelt díjas
adomány sms-vonal: 06-90-635-005.
(Az sms-küldés díja 400 Ft+ÁFA, és
csak T-mobile hálózatról érhetõ el! Egy
sms küldésével 375 Ft-tal járul hozzá a
gödöllõi állatotthon felépítéséhez.)

Nyitva: H-P: 8 –17 ,Sz.: 8 –13
00 00, 00 00

AJTÓ - ABLAK
Bp. XVI. Csömöri út 265. Tel.: (06-1) 409-07-15

Ondura bitumenes hullámlemez

DRYVIT rendszer,
vízszigetelõ anyag

AKCIÓSAN!

VeluxésSchindler tetõtéri ablakok
folyamatoskedvezménnyel!

OSBtábla,zsindelykedvezõáron!

Borovi nyílászárók

Mûanyag nyílászárók!
Szekcionált garázskapuk

Mediterrán cserép

OSB 100 m felett akciós áron!2

Beltériajtó akciók 10-20-30%

http://www.ujsagok.vella.huhttp://www.ujsagok.vella.hu
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Hûsítõ eperleves

nyári napokra

Szilvalekváros

bukta

Szerecsen gyerek

Ho

Hozzávalók:

Elkészítés:

1 egész tojás, 15 dkg
cukor, 15 dkg darált dió, 15 dkg
csokoládépor, 1 evõkanál rum, 10 dkg
csokoládémassza.

az 1 egész tojást a cukorral
habosra keverjük, majd hozzáadunk
darált diót, csokoládéport és rumot.
Amikor jól összekevertük, kis
gombócokat formálunk belõle, csoko-
ládémorzsában meghempergetjük,
minyonpapírban tálaljuk.

zzávalók:

Elkészítése:

Hozzávalók:

Elkészítése:

1 kg eper, 3 dl joghurt, 1 dl
narancslé, 5 dkg cukor vagy édesítõszer
(de el is hagyható), 1 dl víz.

az összes hozzávalót
tegyük bele egy mixerbe, és
turmixoljuk simára. Jégbe hûtve
tálaljuk, eperszemekkel díszítjük,
joghurtos eperfagyival gazdagíthatjuk.

60 dkg rétesliszt, 20 dkg
szilvalekvár, 20 dkg zsír, 2 dkg élesztõ,
1 evõkanál cukor, kevés tej, porcukor,
só

a lisztet a zsírral
összedolgozzuk, beletesszük a cukros
tejben felfuttatott élesztõt, sót, és annyi
langyos tejjel dagasztjuk be, hogy
könnyû tésztát kapjunk. Vékonyra
nyújtva tenyérnyi kockákra vágjuk, s
mindegyikre teszünk egy evõkanál
szilvalekvárt. A négy sarkát középre
hajtjuk. Forró sütõben közepes lángon
sütjük. Tálalás elõtt a tetejét
porcukorral megszórjuk.
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Szalon: 2143. Kistarcsa 2100. Gödöllõ
Ifjúság tér Dózsa Gy. út 69.

E-mail: benkokft@vnet.hu Nyitva: H-P 8-18, Szo, V: 8-13 óráig

Tel./fax: (28)470-028, 470-029 Tel.fax: (28) 415-385

MÁRKAKERESKEDÉS ÉS SZERVIZMÁRKAKERESKEDÉS ÉS SZERVIZ

SUZUKI BENKÕSUZUKI BENKÕ

Az év
kiemelkedõ

kereskedése
1993-2004

Az év
kiemelkedõ

kereskedése
1993-2004

SUZUKI BENKÕ A GONDTALAN AUTÓZÁS

ISO 9002

Szerviz: 2143. Kistarcsa
Szabadság út 32.

Tel.: (28) 506-180, 506-190

Használt Suzukik elõleg befizetése nélkül,
CASCO-mentes hitelre megvásárolhatók

Használt Suzukik elõleg befizetése nélkül,
CASCO-mentes hitelre megvásárolhatók

Július hónapban

Folyamatos
TESZTVEZETÉSI

LEHETÕSÉG
az új Swift-tel.

MINDEN HÉTVÉGE
NYITOTT HÉTVÉGE!

(szombat-vasárnap:
8-13-ig)

Használt Suzukik elõleg befizetése nélkül,
CASCO-mentes hitelre megvásárolhatók
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Minden

tipus
engedménnyel!

WAGON R+
10%

Minden

tipus
engedménnyel!

WAGON R+
10%

ALTO GLX már 1.848.000Ft-tól

Minden

tipus
engedménnyel!

WAGON R+
10%
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